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Kultúrna komisia 

Zastupiteľstva Košického samosprávneho kraja  
       

 

Košice: 

  

 8. 6. 2022 

Číslo:  3175/2022/OK/24529 

Vybavuje: PhDr. Jana Knežová, PhD. 

tajomník komisie 

email: jana.knezova@vucke.sk 

telefón: 055/7268 271 

 

Záznam z 27. rokovania Kultúrnej komisie Zastupiteľstva  

Košického samosprávneho kraja, konaného dňa 07. 06. 2022 
   v Úrade Košického samosprávneho kraja, Námestie Maratónu mieru č. 1 v Košiciach                    

 

PROGRAM  ROKOVANIA 
1. Otvorenie, zistenie počtu prítomných členov, schválenie programu rokovania  

2. Kontrola plnenia uznesení a požiadaviek z komisie  

3. Nájom nebytových priestorov pre BONA FIDE, o. z. 

4. Úprava názvu príspevkovej organizácie Zemplínske kultúrne centrum a hvezdáreň 

5. Monitorovacia správa o realizácii Koncepcie rozvoja kultúry v Košickom samosprávnom 

kraji 2020 – 2025 (2030) za roky 2020 – 2021 

6. Informatívna správa o Geoportáli Košického kraja 

7. Rámcová obsahová náplň zasadnutí Zastupiteľstva Košického samosprávneho kraja na     

II. polrok 2022 

8. Plán úloh komisií Zastupiteľstva Košického samosprávneho kraja na II. polrok 2022 

9. Návrhy, podnety a požiadavky 

10. Rôzne  

11. Záver 

 

K bodu č. 1   

Otvorenie, zistenie počtu prítomných členov, schválenie programu zasadnutia komisie 

Vyjadrenie: Predseda komisie Pavol Burdiga po privítaní hlavného kontrolóra, vedúcej odboru 

kultúry a všetkých prítomných členov otvoril 27. rokovanie komisie. Z celkového počtu 25 členov 

komisie bolo  prítomných 15 členov komisie, čo bola nadpolovičná väčšina a komisia bola 

uznášaniaschopná. Návrh programu rokovania komisie bol členom komisie zaslaný vopred          

e-mailom. Predseda komisie vyzval prítomných na pripomienky alebo návrhy  k programu 

rokovania. Žiadne doplnenia ani pripomienky neboli vznesené. 

Predseda komisie požiadal členov komisie o  hlasovanie o programe ako celku. 

 

Uznesenie č. 14/2022 

Komisia schvaľuje program 27. rokovania komisie. 

 

Hlasovanie č. 1  

Prítomní: 15 

Za: 15                                      Proti: 0                                     Zdržal sa: 0 

Predseda komisie skonštatoval, že program 27. rokovania komisie bol schválený. 
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K bodu č. 2   

Kontrola plnenia uznesení a požiadaviek z komisie  

Na predchádzajúcom  26. rokovaní kultúrnej komisie dňa 05. 04. 2022 bola vznesená pripomienka 

p. Františka Balúna v rámci bodu rokovania č. 2 Výročná správa Krajskej organizácie cestovného 

ruchu, týkajúca sa pomenovania Gotického kostola v Štítniku uvedeného v propagačnom materiáli 

uvedeného ako gotická „bazilika“.  

JUDr. Lenka Vargová Jurková výkonná riaditeľka Košice Región Turizmus predložila písomné 

vyjadrenie, ktoré členom komisie predniesla PhDr. Jana Knežová, PhD. – vedúca Odboru kultúry 

Úradu KSK. Predseda komisie vyzval p. Františka Balúna či daná odpoveď, ktorá ozrejmila, že 

pojem „bazilika“ bol používaný vo vzťahu k architektúre nie k cirkevnej terminológii je 

postačujúca. Ten potvrdil, že áno a poďakoval sa za rýchle vybavenie svojho podnetu. 

 

Uznesenie č. 15/2022 

Komisia berie na vedomie informáciu týkajúcu sa plnenia uznesení a požiadaviek z komisie bez 

pripomienok.  

Hlasovanie č. 2  

Prítomní:  15 

Za:  15                                 Proti: 0                                 Zdržal sa: 0 

Návrh bol schválený. 
 

K bodu č. 3   

Nájom nebytových priestorov pre BONA FIDE, o. z. 

K predkladanému materiálu informovali:  

JUDr. Marta Vargová z Odboru správy majetku Úradu KSK – zmluva o nájme, podmienky 

nového nájomného vzťahu, finančné vysporiadanie, 

PhDr. Jana Knežová, PhD.,vedúca Odboru kultúry Úradu KSK – dôvody spolupráce, 

memorandum, 

Martin Dubéci, generálny manažér Tabačky Kulturfabrik- partnerské vzťahy, verejnoprospešná 

činnosť a aktivity, komerčná činnosť, finančné náležitosti a investície do priestorov. 

Diskusia: 

František Balún sa informoval ohľadom stavu financií a k priebehu nejasných finančných operácií, 

ktoré boli v minulosti dlhoročným problémom. 

Dlhšia a obsahovo široká diskusia prebiehala na témy týkajúce sa:  výšky ceny nájmu, znenia 

zmluvy o nájme,  investícií,   amortizácií a odpisom, spôsobe započítania investícií,  uhradených 

záväzkov, zárukám lepšej spolupráce a pod.,  ku ktorým vystúpili s otázkami a podnetmi členovia 

komisie Ing. Juraj Lenhardt, MBA, M.A a Ing. Filip Kaľavský. Všetky  otázky a nejasnosti boli  

vysvetlené a plne zodpovedané  JUDr. Martou Vargovou,  PhDr. Janou Knežovou, PhD.            

a p. Martinom Dubécim. Ing. Jozef Hudák, hlavný kontrolór KSK vystúpil s objasnením 

náležitostí, že ide o zmluvu s nižším nájomným z dôvodov hodných  osobitného zreteľa,             

nie o komerčný nájom, kde ide o podporu alternatívnej kultúry. 

Predseda komisie uviedol, že je rád, že sa vzájomné vzťahy vyčistili, aby sa kultúra mohla naďalej 

rozvíjať. Poďakoval sa prítomným za všetky vysvetlenia a uzavrel diskusiu.  

 

Uznesenie č. 16/2022 
Komisia  odporúča  zastupiteľstvu  predložený  materiál prerokovať a schváliť  podľa 

predloženého návrhu na uznesenie. 

 

Hlasovanie č. 3  

Prítomní: 16 

Za:  15                                      Proti: 0                                Zdržal sa: 1 

Návrh bol schválený. 
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K bodu č. 4 

Úprava názvu príspevkovej organizácie Zemplínske kultúrne centrum a hvezdáreň 

PhDr. Jana Knežová, PhD. – vedúca Odboru kultúry Úradu KSK stručne informovala o dôvode  

návrhu zmeny názvu uvedenej kultúrnej organizácie.  

 

Uznesenie č. 17/2022 

Komisia odporúča  zastupiteľstvu  predložený  materiál prerokovať a schváliť  podľa 

predloženého návrhu na uznesenie. 

 

Hlasovanie č. 4  

Prítomní: 17 

Za:  17                                      Proti: 0                                Zdržal sa: 0 

Návrh bol schválený. 

 

K bodu č. 5 

Monitorovacia správa o realizácii Koncepcie rozvoja kultúry v Košickom samosprávnom 

kraji 2020 – 2025 (2030) za roky 2020 – 2021 

K predkladanému materiálu v krátkosti informovala  PhDr. Jana Knežová, PhD., vedúca Odboru 

kultúry Úradu KSK. Objasnila dôvody vypracovania, obsah, štruktúru a vyzdvihla 

najvýznamnejšie aktivity a výsledky. 

 

Uznesenie č. 18/2022 

Komisia odporúča zastupiteľstvu predložený materiál prerokovať a zobrať na vedomie podľa 

predloženého návrhu na uznesenie.  

 

Hlasovanie č. 5  

Prítomní: 15 

Za: 15                                     Proti: 0                                Zdržal sa: 0 

Návrh bol schválený. 

 

K bodu č. 6 

Informatívna správa o Geoportáli Košického kraja 

Mgr. Oliver Siksa z Odboru regionálneho rozvoja Úradu KSK informoval, že Geoportál KSK 

slúži ako platforma pre integráciu, ukladanie, publikovanie údajov zobraziteľných v mape.  

Predstavil web stránku, mapové aplikácie, dátový katalóg a geopriestorové dáta z oblasti 

zdravotníctva, pozemných komunikácií a kultúry. Uviedol, že sú to otvorené dáta, ktoré je možné 

dopĺňať a aktualizovať.  

 

Diskusia: 

PhDr. Jana Knežová, PhD., vedúca Odboru kultúry Úradu KSK uviedla, že je možné okrem sídel 

kultúrnych organizácií doplniť aj ďalšie miesta, kde sa poskytujú kultúrne služby  (napr. 

detašované pracoviská, pobočky).  

Mgr. Oliver Siksa  uviedol, že vychádzali z údajov na web stránke. Po predložení údajov 

kultúrnych kontaktných bodov napr. formou tabuľky ich môžu doplniť. Zároveň chcú postupne 

doplniť i kultúrne organizácie, ktoré nie sú v zriaďovateľskej pôsobnosti KSK. 

Predseda komisie sa informoval, či je možné portál dopĺňať o rôzne iné dáta a vrstvy, na čo 

prezentujúci odpovedal kladne. 

Milan Potocký sa informoval ako vznikol uvedený portál, či bol vytvorený z internej iniciatívy 

Úradu KSK, alebo formou externej firmy, alebo z projektu. 
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Mgr. Oliver Siksa – portál bol vytvorený v rámci Iniciatívy Catching up Regions za podpory 

Európskej komisie a Svetovej banky. Na odbore regionálneho rozvoja vznikol referát GIS s           

2 zamestnancami, ktorí Geoportál KSK riešia.  

Predseda komisie sa poďakoval Mgr. Oliverovi Siksovi za informácie a ukončil diskusiu. 

Uznesenie č. 19/2022 

Komisia  odporúča  zastupiteľstvu  predložený  materiál prerokovať a zobrať na vedomie podľa 

predloženého návrhu na uznesenie. 

 

Hlasovanie č. 6  

Prítomní: 14 

Za:  14                                     Proti: 0                                Zdržal sa: 0 

Návrh bol schválený. 

 

K bodu č. 7 

Rámcová obsahová náplň zasadnutí Zastupiteľstva Košického samosprávneho kraja            

na  II. polrok 2022 

PhDr. Jana Knežová, PhD.,vedúca Odboru kultúry Úradu KSK uviedla, že v 2. polroku 2022 

plánuje odbor kultúry predložiť jeden materiál: Informatívnu správu o projektových aktivitách za 

oblasť kultúry.  

 

Uznesenie č. 20/2022 

Komisia  odporúča  zastupiteľstvu  predložený  materiál prerokovať a zobrať na vedomie  podľa 

predloženého návrhu na uznesenie. 

 

Hlasovanie č. 7  

Prítomní: 14 

Za:   14                                    Proti: 0                                Zdržal sa: 0 

Návrh bol schválený. 

 

K bodu č. 8 

Plán úloh komisií Zastupiteľstva Košického samosprávneho kraja na II. polrok 2022 

Návrh plánu úloh bol členom komisie zaslaný e-mailom. PhDr. Jana Knežová, PhD., vedúca 

Odboru kultúry Úradu KSK informovala k jednotlivým navrhnutým bodom za oblasť kultúry. 

Navrhnuté body: Informatívna správa o projektových aktivitách za oblasť kultúry; Prezentácia 

rozvojových zámerov nových riaditeľov kultúrnych organizácií a   Filmová kancelária Košického 

kraja.  

 

Uznesenie č. 21/2022 

Komisia odporúča  zastupiteľstvu  predložený plán úloh komisie prerokovať a schváliť. 

 

Hlasovanie č. 8  

Prítomní: 14 

Za: 14                                       Proti: 0                                Zdržal sa: 0 

Návrh bol schválený. 

 

K bodu č. 9 

Návrhy, podnety a požiadavky 

V rámci uvedeného bodu neboli predložené žiadne návrhy, podnety ani požiadavky. 
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K bodu č. 10 

Rôzne 

PhDr. Jana Knežová, PhD., vedúca Odboru kultúry Úradu KSK informovala o činnosti odboru 

kultúry a aktuálnom dianí v oblasti kultúry, o zrealizovaných, prebiehajúcich i plánovaných  

podujatiach. Osobitne zdôraznila ponuku detských letných táborov a festivalov.  

Zároveň informovala o spustení  Filmovej kancelárie Košického kraja a predstavila projektového 

manažéra filmovej kancelárie Mgr. art. Jána Melikanta, o účasť ktorého požiadali členovia 

komisie, p. PhDr. Ján Volný, PhD. a Adnan Akram. 

Mgr. art. Ján Melikant v krátkosti oboznámil prítomných o dôvodoch vzniku regionálnej filmovej 

kancelárie, o programe Film Friendly Region, a  bližšie objasnil  činnosť Filmovej kancelárie 

Košického kraja. 

 

Členovia komisie boli pozvaní na pripravované podujatie pri príležitosti spustenia Filmovej 

kancelárie Košického kraja "Filmová budúcnosť Košického kraja", dňa 9. 6. 2022 o 16:00 hod.      

v priestoroch Tabačky Kulturfabrik, Košice.  

 

K bodu č. 11 

Záver 

Predseda komisie informoval, že v časovom rozsahu od 25. 07. do 05. 08. 2022, by mali prebiehať 

nasledujúce rokovania komisií. Nakoľko kultúrna komisia zasadá len v utorky,  predbežné termíny 

pripadajú na 26. 07. 2022 alebo 02. 08. 2022.  

Na záver sa  poďakoval prítomným za účasť a ukončil rokovanie komisie. 

 

 

 

 

       .................................................                                            ................................................... 

     PhDr. Jana Knežová, PhD.                                                            Pavol Burdiga 

            tajomník komisie                                                                     predseda komisie 


